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PROTOKÓŁ NR II/15 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Kujawska 

18 listopada 2015 r. 

 

T. Głowski – Przewodniczący Soł. Kujawska – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 23 mieszkańców 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

Ad. 1. 

T. Substyk – Burmistrz MiG – budżet miasta i gminy na 2016 r. jest przygotowywany  

i w dniu dzisiejszym został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. 

 

Inwestycje w 2015 r. i 2016 r.: 

W 2015 r. kończymy realizacje m.in.: 

- kończymy budowę Punktu Obsługi Pasażera wraz z przebudową peronów, ich zadaszeniem, 

w ramach projektu Szybkiej Kolei Metropolitalnej w bydgosko – toruńskim obszarze 

metropolitalnym BIT – CITY, 

- przebudowę dróg gminnych ul. Lipowa, ul. Piłsudskiego na odcinku od ul. Lipowej do ul. 

Tartacznej, ul. Sosnowa – do tej pory nie udało się otrzymać dofinansowania z Urzędu 

Marszałkowskiego, 

- zakończenie budowy sieci szerokopasmowej, 

- rekultywacja terenów przemysłowych po PP Nasycalnia Podkładów Kolejowych (16 ha 

terenów zostanie oczyszczona), w tym miejscu chcemy stworzyć strefę rekreacyjno – 

sportową, 

- budowa ul. 23 Stycznia – inwestycja w całości finansowana z budżetu Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, 

- rozbudowa Soleckiego Centrum Kultury – do wyposażenia pozostały siedziska oraz sprzęt 

nagłośnieniowy  w sali widowiskowej, 

- zakończono budowę ul. Bojowników o Wolność i Demokrację – dofinansowane z UE w 

wysokości 50%, 

 

Ponadto Pani Burmistrz zwróciła się z prośbą o przygotowanie projektu użytkowego na 

świetlicę „Jagódka”. 
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Dodała również, że w rankingu najbardziej efektywnie zarządzanych gmin tygodnika 

„Wprost” nasze miasto znalazło się na 26 miejscu. Tak wysokie miejsce w ranking to przede 

wszystkim zasługa wszystkich mieszkańców.  

Dodała też, Solec Kujawski został Liderem Rozwoju Regionalnego 2015. 5 listopada podczas 

III Polskiego Kongresu Przedsiębiorczości w Łodzi, burmistrz odebrał tytuł i statuetkę dla 

naszej gminy, przyznaną w ogólnopolskim programie prowadzonym przez Polską Agencję 

Przedsiębiorczości, "Forum Przedsiębiorczości" w Dzienniku Gazecie Prawnej i „Biznes 

Plus” w Gazecie Wyborczej.  

 

W 2016 r. Gmina planuje realizację drobnych inwestycji głównie w ramach projektów ZIT.  

O przedstawienie projektów w ramach ZIT poprosiła Panią Barbarę Białkowską.  

 

B. Białkowska – Z – ca Burmistrza MiG – w ramach ZIT Gmina zgłosiła do realizacji 

projekty m.in. dot.: 

- wyposażenia przedszkoli, szkół i budynków ochrony zdrowia, 

- rewitalizacji Placu Jana Pawła, terenu przy Muzeum Solca, terenów po byłym ogródku 

jordanowskim, 

- termomodernizacji budynków użyteczności publicznej ( np. budynek Szkoły Muzycznej), 

- budowa ścieżek rowerowych wraz z trzema stacjami rowerowymi (na osiedlu leśnym, 

osiedlu toruńskim oraz na Placu Jana Pawła), 

- wyposażenia świetlic sołeckich z PROW, zielone siłownie, modernizacja świetlicy  

w Przyłubiu, 

- w ramach ZIT – wyposażenie i modernizacja świetlicy „Jagódka” w Soł. Kujawska. 

Trzy podstawowe dokumenty dot. ZIT to opracowanie Strategii ZIT, Programu Gospodarki 

nisko emisyjnej, Audyty energetyczne dot. budynków, gdzie planujemy przeprowadzić 

termomodernizację.    

 

Ad. 2.  

S. Cymerman – wysepki, które wykonano w ramach budowy ul. Lipowej zostały źle 

wyprofilowane i mogą przez to spowodować utrudnienia w ruchu tirów.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – wysepki zostały zaprojektowane przez projektanta tak, aby 

spowolnić ruch kołowy w tym miejscu, szczególnie ważne jest to dla bezpieczeństwa 

przechodzących przez ulicę i poruszających się po chodniku dzieci. 

R. Pinczewski – prośba o wycięcie 3 drzew (lip) rosnących w chodniku (przewężenie  

w chodniku, utrudnia poruszanie się pieszym). 

Zwrócił uwagę na zbyt wysokie krawężniki na wysepce.   
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B. Woźniak – szkoda wycinać tych lip, ponieważ są one bardzo ważne  dla pszczelarzy.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – lipy jak dotąd nie zostały wycięte w związku z odmiennymi 

zdaniami mieszkańców w tej sprawie. Zaproponowała wspólne  

z mieszkańcami spotkanie w terenie w celu ustalenia takich rozwiązań, które byłby 

bezpieczne i usatysfakcjonowały mieszkańców.  

Z uwagi na bezpieczeństwo dzieci, celowo krawężniki nie zostały „zatopione” na wysepce.  

 

T. Głowski – ustalimy z mieszkańcami termin spotkania w terenie.   

 

H. Ojczenasz – podziękowała za utwardzenie ul. Sosnowej, jednocześnie zwróciła się  

z prośbą o rozważenie postawienia po jednej stronie ul. Sosnowej znaku dot. zakazu 

zatrzymywania się i postoju.  

 

T. Głowski – należy zastanowić się czy w/w znak jest naprawdę potrzebny. Przede 

wszystkim należy zwrócić uwagę mieszkańcom ul. Sosnowej aby nie parkowali samochodów 

na chodniku.  

 

J. Kuszaj – znak jest potrzebny, bo ulica Sosnowa jest ulica wąską, a poprzez parkujące na 

ulicy samochody utrudnione jest wymijanie. 

 

H. Ojczenasz – prośba do Dyrektora C. Ball o usunięcie tzw. kopytnika (kopki gruntowej) na 

końcu ul. Sosnowej. Prośba była zgłaszana w lipcu br. Czeka na podanie konkretnego 

terminu.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że zostanie on zlikwidowany przy okazji 

równania dróg, które już się rozpoczęło.  

 

J. Ciesiółka – w miesiącu wrześniu br. mieszkańcy ul. Młyńskiej skierowali petycję do 

Burmistrza m.in. w sprawie utwardzenia ulicy, polewania drogi wodą w celu zniwelowania 

kurzu, postawienia znaku ograniczającego prędkość w ul. Młyńskiej. Odpowiedź została 

udzielona lakonicznie przez WUM. A więcej informacji mieli mieszkańcy otrzymać na 

zebraniu z mieszkańcami.  
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C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że ul. Młyńska będzie systematycznie utwardzana 

tłuczniem, droga była polewana w okresie największej suszy. Jeśli będzie taka wola 

mieszkańców to zostanie postawiony znak dot. strefy ograniczonej prędkości (30 km/h).  

 

T. Głowski – zaproponował pod głosowanie formalny wniosek, czy mieszkańcy zgadzają się 

na postawienie w ul. Młyńskiej znaku dot. strefy ograniczonej prędkości (30 km/h) ? 

 

Mieszkańcy obecni na zebraniu wyrazili zgodę, przy 1 głosie wstrzymującym się.  

 

Z. Urbaniak – kiedy zostanie zrealizowana i jaki będzie miała przebieg droga krajowa nr 

„10” ?    

     

T. Substyk - Burmistrz MiG – powinna zostać zakończona na odcinku Bydgoszcz – Toruń 

do 2020 r. Nie wiemy nadal którą z koncepcji zatwierdzi do realizacji GDDKiA.  

 

R. Romanowski – jaka jest szansa i kiedy na podłączenie ul. Młyńskiej i ulic przyległych np. 

Orlej do sieci wod. – kan. ?  

Zwrócił się z prośbą o utwardzenie tłuczniem odcinka wjazdu do jego posesji w ul. Orlej ?  

 

S. Wrycza – odpowiedział, że z uwagi na zbyt małej liczby posesji zainteresowanych 

podłączeniem, inwestycja ta jest nieuzasadniona ekonomicznie.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – porosił o nr telefonu w celu skontaktowania się w sprawie 

utwardzenia wjazdu koło posesji Pana R. Romanowskiego. 

 

Radna Beata Kołota – złożyła obietnicę, że będzie wszystkie sprawy mieszkańców także  

z Soł. Kujawska monitorować na bieżąco i przypominać o nich podczas obrad sesji RM, aby 

nie umknęły.  

 

R. Romanowski – prośba o tabliczki z oznakowaniem ulic i posesji m.in nowych ulic w Soł. 

Kujawska.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że zaplanowano środki finansowe na ten cel  

w budżecie  na 2016 rok.  

 

S. Cymerman – prośba, aby w okresie zimowym pamiętać, aby przy okazji odśnieżania  

ul. Młyńskiej, odśnieżyć również  ul. Orlą, Słowiczą itp.  
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C. Ball – Dyrektor WUM – przypomniał, że drogi gruntowe nie podlegają odśnieżaniu. 

Odśnieżanie dróg gruntowych w ostatniej kolejności jest prowadzone po bardzo 

intensywnych opadach śniegu. 

 

I.Ciesiółka – Czy wiadomo już czy ENEA planuje postawienie drugiej skrzynki 

transformatorowej za posesja Młyńska 2A ? 

 

Z-ca Burmistrza MiG – odpowiedziała, że sprawdzi temat i ustali miejsce ustawienia 

trafostacji i ewentualną dalszą jej rozbudowę. 

 

T. Głowski – zauważył, że tablica informacyjna, która stoi koło świetlicy nie spełnia już 

swojej funkcji. Dlatego będzie monitował do właściciela sklepu przy ul. Sosnowej  

o wyrażenie zgody na postawienie tablicy w pobliżu sklepu lub na elewacji sklepu.   

Ponadto mieszkańcy proszą o przestawienie tablicy znajdującej się na roku ul. Młyńskiej  

i Toruńskiej w kierunku ul. Młyńskiej.  

 

Pan J. Ciesiółka wyraził zgodę na bezpłatne postawienie tablicy informacyjnej na swojej 

posesji. 

 

T. Głowski -  zgoda ta musi zostać w formie oświadczenia sporządzana na piśmie.  

 

J. Kuszaj – Czy Gmina przewidziała również utwardzenie trzech wjazdów do ul. Sosnowej ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zastanowimy się i być może w ramach posiadanych środków 

zostaną one utwardzone. Póki co musimy zakończyć budowę ul. Sosnowej.  

 

J. Kuszaj – Czy Gmina przewiduje podniesienie opłat z wywóz odpadów ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – od 1 stycznia 2016 r. prawdopodobnie wzrośnie opłata za 

wywóz odpadów w związku z wyższymi kosztami wywozu odpadów z terenu Gminy do 

nowo wybudowanej spalarni odpadów w Bydgoszczy.  

 

B. Białkowska - Z-ca Burmistrza MiG – przypomniała, że nie ma potrzeby gromadzenia 

popiołu w oddzielnych pojemnikach, tylko można go wrzucać do pojemnika na odpady 

zmieszane.  
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J. Kuszaj – w dalszym ciągu powtarzają się sytuację, że pracownicy ZGK nie zabierają 

wszystkich worków z posesji i nie zostawiają nowych.  

 

W. Pietrzak – ZGK Sp. z o.o.  – tego typu sprawy należy zgłaszać do ZGK.  

 

Radny Mateusz Czyżewski – przypomniał, że jest do dyspozycji mieszkańców po dyżurem 

telefonicznym oraz na profilu facebook. Podziękował Radnej Beacie Kołocie za publiczna 

deklaracje poparcia inicjatyw dot. Soł. Kujawska. 

 

J. Ciesiółka – Czy ul. Młyńska zostanie w całości utwardzona tłuczniem ?  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – już jest i będzie sukcesywnie utwardzana tam gdzie zachodzi 

potrzeba.  

 

I.Ciesiółka – kiedy w ul. Młyńskiej zostanie położona sieć wod. – kan. ? 

 

S. Wrycza – ZGK Sp. z o.o. – odpowiedział, że ul. Młyńska jest przewidziana w planie do 

realizacji latach 2019 – 2020. Obecnie chętnych do przyłączenia jest tylko 35 posesji (a przy 

samej Młyńskiej jest ich 80) co jest ekonomicznie nieuzasadnione do realizacji. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – wykonanie sieci wod – kan, czy budowę drogi można 

realizować w ramach tzw. inicjatyw społecznych. Wówczas mieszkańcy partycypują  

w kosztach budowy.  

 

B. Szuman – w jaki sposób Grupa „Solecczanie” może starać się o dofinansowanie kosztów 

wyjazdów ?   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – jeśli Gmina będzie ogłaszać konkursy dla organizacji 

pozarządowych to należy złożyć odpowiedni wniosek. Możemy pomóc taki wniosek 

opracować. Istniej tez możliwość pozyskania dofinansowania z Lokalnej Grupy Działania 

„Trzy Doliny”. 

 

T. Głowski – przywitał dzielnicowego Komisariatu Policji Pana Macieja Cabańskiego, który 

zastępuje dzielnicowego M. Górko i jednocześnie zwrócił się z pytaniem częstsze kontrole  

w Soł. Kujawska, szczególnie rowerzystów, którzy poruszają się po ulicach nieoznakowani. 

Są niewidoczni dla kierowców.  
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Dzielnicowy M. Cabański – zwrócimy uwagę na rowerzystów. Dodał, że często rowerzyści 

poruszają się po chodniku, a powinni ulicą jeśli nie ma ścieżki rowerowej.    

 

R. Pinczewski – zgłosił potrzebę postawienia lustra na wyjeździe Cisowa – Sosnowa. 

Zaproponował również, aby stacja rowerowa powstała w Soł. Kujawska, zamiast na Placu 

Jana Pawła.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – uznała propozycje za zasadną.  

 

R. Pinczewski – zaproponował wydzielenie osobnego budżetu dla sołectw i osiedli, które  

w ramach swoich budżetów mogłyby realizować inwestycje, czy przeznaczać je na inne cele 

związane z danym osiedlem czy sołectwem.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zastanawiamy się nad stworzeniem tzw. budżetu 

obywatelskiego, jednak nie nastąpi to w 2016 roku, z uwagi na brak środków w budżecie 

Gminy na 2016 rok na ten cel.   

 

M. Czyżewski – w pierwszej kolejności Gmina realizuje inwestycje, z których ma 

dofinansowanie z UE, po okresie finansowania z UE, będzie można tworzyć budżety 

obywatelskie.   

 

S. Cymerman – prośba o zagrodzenie przejścia w pobliżu terenów po byłej Nasycalni. 

Mieszkańcy skracają sobie drogę. 

 

Dzielnicowy M. Cabański – przez ulicę można przechodzić w obrębie 20 m od przejścia dla 

pieszych jak również na skrzyżowaniu po najkrótszej linii, czyli na skos skrzyżowania ale 

tylko i wyłącznie w przypadku gdy nie ma przejścia dla pieszych. 

 

 

Zebranie zakończono o godz. 20.15. 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący zebrania 

Katarzyna Ciudzińska                                                                      Tomasz Głowski 
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